
OR.0012.6.54.2024 

 

P R O T O K Ó Ł  Nr 8/24 

 

Z posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, 

odbytego w dniu 19 listopada 2024 r.  

pod przewodnictwem Roberta Kai 

 

 

Obecni na posiedzeniu członkowie komisji: 

 

1. Gęsiak Andrzej 

2. Kaja Robert   - przewodniczący 

3. Kazimierczak Jacek 

4. Radziwołek Ryszard  -  zastępca przewodniczącego    

5. Stępień Jarosław 

 

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

 

Spoza członków komisji w posiedzeniu udział wzięli: 

  

1. Magdalena Majkowska                 – Sekretarz Miasta 

2. Jarosław Kuźnik                – Naczelnik Wydziału Mieszkaniowego i Gospodarki  

         Odpadami 

3. Maria Bilska           - Sołtys Masłowic 

 

Porządek posiedzenia:  

 

1. Otwarcie posiedzenia komisji.  

2. Informacja o sporządzonych protokołach nr 4/24, 5/24, 6/24 i 7/24. 

3. Zajęcie stanowiska w sprawie wniosku Rady Sołeckiej wsi Masłowice, dotyczącego 

przesunięcia terminu kontroli podpisanych umów z firmami zajmującymi się 

wywozem nieczystości płynnych.  

4. Komunikaty, informacje i oświadczenia radnych. 

5. Zamknięcie posiedzenia komisji. 

 

 

 

 

 



Punkt 1 

 

Otwarcie posiedzenia komisji.  

 

 

Przewodniczący Robert Kaja otworzył posiedzenie, serdecznie powitał wszystkich obecnych. 

Następnie stwierdził prawomocność obrad – na stan 5 członków, obecnych: 5. 

Zaprezentował porządek obrad dzisiejszego posiedzenia (zał. nr. 2). 

Więcej uwag nie stwierdzono.  

 

 

Punkt 2 

 

Informacja o sporządzonych protokołach nr 4/24, 5/24, 6/24 i 7/24. 

 

 

Przewodniczący Robert Kaja poinformował, że, protokół nr 4/24 został przesłany emailem 
do członków Komisji, a w chwili obecnej znajduje się na sali obrad. Zapytał, czy ktoś wnosi 
uwagi do protokołu nr 4/24? Nikt się nie zgłosił. Protokół nr 4/24 został przyjęty bez uwag.   
 

Przewodniczący Robert Kaja poinformował, że, protokół nr 5/24 został przesłany emailem 
do członków Komisji, a w chwili obecnej znajduje się na sali obrad. Zapytał, czy ktoś wnosi 
uwagi do protokołu nr 5/24? Nikt się nie zgłosił. Protokół nr 5/24 został przyjęty bez uwag. 
 

Przewodniczący Robert Kaja poinformował, że, protokół nr 6/24 został przesłany emailem 
do członków Komisji, a w chwili obecnej znajduje się na sali obrad. Zapytał, czy ktoś wnosi 
uwagi do protokołu nr 6/24? Nikt się nie zgłosił. Protokół nr 6/24 został przyjęty bez uwag. 
 

Przewodniczący Robert Kaja poinformował, że, protokół nr 7/24 został przesłany emailem 
do członków Komisji, a w chwili obecnej znajduje się na sali obrad. Zapytał, czy ktoś wnosi 
uwagi do protokołu nr 7/24? Nikt się nie zgłosił. Protokół nr 7/24 został przyjęty bez uwag. 
 

Więcej uwag nie stwierdzono.  

 

 

Punkt 3  

 

Zajęcie stanowiska w sprawie wniosku Rady Sołeckiej wsi Masłowice, dotyczącego 

przesunięcia terminu kontroli podpisanych umów z firmami zajmującymi się wywozem 

nieczystości płynnych. zał. nr 4 

 

 



Przewodniczący Robert Kaja poinformował, że wniosek sołtys Masłowic został przesłany 

członkom Komisji. Odczytał ww. wniosek oraz wyjaśnienia Burmistrza (zał. nr 5). Otworzył 

dyskusję.  

 

Radny Andrzej Gęsiak powiedział, że należy pouczyć lub poinformować mieszkańców 

odnośnie posiadania dokumentów na wywóz nieczystości, ponieważ czasem nie mają oni 

świadomości, że takie dokumenty trzeba posiadać.  

 

Radny Jarosław Stępień zaznaczył, że sprawa jest mu znana, gdyż wniosek dotyczy jego 

miejscowości. Gdy, do mieszkańców, wpłynęło pismo od Burmistrza o kontroli, wszyscy byli 

świadomi, że należy posiadać dokumenty poświadczające wywóz nieczystości ciekłych. 

Poinformował, że miał już podpisanych kilka umów. Dodał, że niektórzy mieszkańcy 

zachowywali się nagannie w związku z wywozem nieczystości. Natomiast mając na uwadze, 

że kanalizacja jest na ukończeniu, mieszkańcy są szczęśliwi z tego powodu, że będą mogli się 

przyłączyć. W momencie, gdy mieszkańcy próbowali podpisać umowy z firmami, to spotykali 

się z informacją zwrotną „po co, skoro zaraz będziecie mieli kanalizację?”. Firmy wystawiały 

rachunki za wywóz, jednak nie zawierały umowy na tak krótki czas. Część mieszkańców ma 

zwyczajnie żal. Mieszkańcy zadają pytanie, co z mieszkańcami, którzy mieli możliwość 

podłączenia się do kanalizacji już 10, 20 lat temu, a do tej pory nie są podłączeni. Przy okazji 

tej budowy należy podnieść kwestię firmy, która buduję tą kanalizację. Naruszono kilkanaście 

płotów, drogę. Chodnik, który należy do województwa został już naprawiony, ale nadal jest 

nierówny. Firma ta zaczyna naprawiać drogę, na której były krawężniki, których nie wkopują 

na nowo. Powiedział, że mieszkańcy powinni spełniać te wymagania, ale nie może być tak, że 

od jednych się wymaga, a on innych już nie. Zaznaczył, że firma już skończyła budowę, 

a obecnie trwają prace porządkowe. Dodał, że rozumie, że załatwienie odbiorów 

i dokumentacji jest czasochłonne.  

 

Sołtys Masłowic Maria Bilska potwierdziła słowa radnego Jarosława Stępnia, że zrobiono 

bałagan na tzw. „Bugaju”. Na budowie nie ma żadnych oznakowań. Nikt nie ma nad 

wykonawcami żadnej kontroli.  

 

Przewodniczący Robert Kaja zapytał, na jakim etapie jest kontrola w Masłowicach? 

 

Naczelnik Wydziału Mieszkaniowego i Gospodarki Odpadami Jarosław Kuźnik 

odpowiedział, że obecnie zostały wysłane do mieszkańców Masłowic wezwania. 

 

Przewodniczący Robert Kaja zapytał jak to jest z firmami świadczącymi takie usługi? Czy jest 

to tylko umowa słowna, czy umowa pisemna, czy tylko rachunek za wywóz? 

 



Naczelnik Wydziału Mieszkaniowego i Gospodarki Odpadami Jarosław Kuźnik powiedział, 

że zawarcie umowy nie stanowi żadnego problemu czy też dodatkowych kosztów. Umowa 

i rachunek za usługę wywozu to standardowa procedura.  

 

Przewodniczący Robert Kaja zapytał czy jak zostanie zakończona kontrola w Masłowicach, to 

czy kontrola zostanie powtórzona? Są miejscowości, które maja kanalizacje, a niektóre 

gospodarstwa nadal nie są podłączone. Czy będą podejmowane jakieś działania w celu, aby 

mieszkańcy podłączyli się do kanalizacji? Firmy, które odbierają te nieczystości, powinny 

wystawiać drakońskie rachunki, gdyż jest tez problem z dostarczeniem ich do oczyszczalni. 

 

Naczelnik Wydziału Mieszkaniowego i Gospodarki Odpadami Jarosław Kuźnik 

odpowiedział, że ustawa zobowiązuje gminę, aby w przeciągu dwóch lat skontrolować 

wszystkie zbiorniki bezodpływowe, natomiast jeśli chodzi o przymuszenie, jest to kwestia 

przepisów prawa, które pozwolą wyegzekwować stosowanie się do zasad. Gmina dąży do 

przeprowadzenia kontroli zgodnie z ustawą.  

 

Przewodniczący Robert Kaja zapytał, czy kontrola, która teraz jest przeprowadzana, będzie 

miała charakter prewencyjny czy będzie niosła za sobą jakieś sankcje, a ewentualnie 

następna, już po uruchomieniu kanalizacji będzie nakładała większe kary? 

 

Radny Jarosław Stępień powiedział, że przykładem jest jego sąsiadka, z którą do niedawna 

mieszkało 4 osób, obecnie została sama, ponieważ w ciągu trzech lat, zmarły trzy osoby. Ma 

rachunki za wywóz, ale nie pomyślała o spisaniu umowy.  

 

Przewodniczący Robert Kaja powiedział, że dobrze byłoby gdyby już po uruchomieniu 

kanalizacji było spotkanie, na którym jasno padłby komunikat, że osoby nieprzyłączone do 

kanalizacji będą kontrolowane i ewentualnie pociągane do odpowiedzialności.  

 

Naczelnik Wydziału Mieszkaniowego i Gospodarki Odpadami Jarosław Kuźnik 

odpowiedział, że obowiązek posiadania tych dokumentów wynika z ustawy, która 

obowiązuje już jakiś czas. Należy zaznaczyć, że te przepisy nie zaczęły obowiązywać teraz, 

z dnia na dzień. Urząd nie dąży do karania, tylko do uświadomienia potrzeby podłączenia się 

do kanalizacji. Kontrola nie jest przeprowadzana tylko w Masłowicach, ale na terenie całej 

gminy, gdzie występują zbiorniki bezodpływowe.  

 

Przewodniczący Robert Kaja zasugerował, by w połowie przyszłego roku, przygotować 

zestawienie gospodarstw domowych nieprzyłączonych do kanalizacji sanitarnej, 

w miejscowościach, w których  ta infrastruktura istnieje oraz dla miejscowości Masłowice.  

 



Naczelnik Wydziału Mieszkaniowego i Gospodarki Odpadami Jarosław Kuźnik powiedział, 

że termin realizacji inwestycji w Masłowicach przypada na koniec kwietnia, a odbiór może 

nastąpić dopiero około czerwca.  

 

Przewodniczący Robert Kaja nadmienił, że należy wziąć pod uwagę działania firmy. Firma ta 

powinna przywrócić do stanu sprzed realizacji teren budowy. Dodał, że w okolicach lutego 

lub marca Komisja sprawdzi stan realizacji inwestycji w Masłowicach. Podkreślił, że ta 

kontrola ma na celu działanie prewencyjne, aby mieszkańcy podłączali się do kanalizacji. 

Kontrola była planowana, więc Urząd zgodnie z ustawą, musi ją przeprowadzić. Na ten 

moment sankcji nie będzie, ale w momencie oddania kanalizacji do użytku mogą się one 

pojawić. Poprosił Panią Sołtys o przekazanie mieszkańcom, że Urząd nie miał na celu karania, 

ale uświadamianie mieszkańców o konieczności przyłączenia się do kanalizacji. Podziękował 

Pani Sołtys Masłowic za przybycie.  

 

Więcej uwag nie stwierdzono.  

 

 

Punkt 4 

 

Komunikaty, informacje i oświadczenia radnych.  

 

 

Radny Jarosław Stępień powiedział, że jest problem z odbiorem śmieci wielkogabarytowych. 

Nie odebrano m.in. lodówki sprzed domu mieszkańca, która była niekompletna. Mieszkaniec 

próbował oddać lodówkę na złomowisko, nie odebrano jej, ponieważ uznano, że nie jest to 

złom, w sklepie, gdzie można oddać stare artykuły AGD, tam jej nie odebrano, ponieważ 

uznano ją za złom. Zaznaczył, że z doświadczenia wie, że w nocy przed odbiorem gabarytów, 

różne osoby czy też firmy jeżdżą i wykręcają z takich urządzeń poszczególne części. Jako 

mieszkaniec, którego nie ma cały dzień w domu, nie ma żadnej kontroli nad tym, co ktoś robi 

z wystawionym do odbioru sprzętem.  

 

Przewodniczący Robert Kaja powiedział, że temat ten wiąże się ze skargą Prokuratora 

odnośnie Regulaminu PSZOK-u, który m.in. nie przyjmuje niekompletnego sprzętu AGD, RTV. 

Prokurator występuje o zmianę tego regulaminu. Gospodarka odpadami to bardzo trudne 

zadanie dla gminy, ponieważ, oprócz uczciwych, płacących opłatę za odpady, są również 

osoby nieuczciwe. Zgodził się z radnym Jarosławem Stępniem co do osób, zabierających 

rzeczy powystawiane do odbioru.  

 

Radny Jarosław Stępień powiedział, że można zastanowić się nad wprowadzeniem czegoś 

takiego jak „karta wieluniaka”, którą będą posiadać gospodarstwa domowe, które płacą za 



odpady itp. Byłaby to karta czipowa, którą się przykłada i można w jakiś sposób 

zidentyfikować, kto przywozi śmieci na PSZOK.  

 

Sekretarz Miasta Magdalena Majkowska powiedziała, że i tak byłaby to identyfikacja, 

a Prokurator zarzuca jakąkolwiek identyfikację, ze względu na to, że celem ustawy jest 

niezaśmiecanie lasów, terenów zielonych, rowów. 

  

Naczelnik Wydziału Mieszkaniowego i Gospodarki Odpadami Jarosław Kuźnik powiedział, 

że taka kartę również można przekazać osobom spoza gminy Wieluń.  

 

Radny Ryszard Radziwołek powiedział, że takie były założenia funkcjonowania PSZOK-u. 

Miała być identyfikacja, że osoba wjeżdżająca na wysypisko jest z terenu gminy.  

 

Radny Jarosław Stępień powiedział, że karty czipowe są bardzo dobrym rozwiązaniem.  

 

Przewodniczący Robert Kaja powiedział, że w jego firmie, jako administratorowi, gdy zaczęły 

obowiązywać przepisy RODO, wszystkie osoby podpisały oświadczenia RODO, aby 

administrator miał możliwość posługiwania się danymi do pewnych celów. 

 

Naczelnik Wydziału Mieszkaniowego i Gospodarki Odpadami Jarosław Kuźnik powiedział, 

że przez Prokuratora podnoszona jest kwestia ustalenia tożsamości, samej weryfikacji. 

Zaznaczył, że chodzi też o pracownika, który te odpady przyjmuje. Na przykład, gdy coś budzi 

jego wątpliwości, ilość przywiezionych odpadów jest bardzo duża, aby miał możliwość 

weryfikacji tej osoby. Jest to temat problematyczny i złożony.  

 

Radny Jarosław Stępień zaproponował, by zrobić kartę, która uprawnia mieszkańca do 

oddania odpadów na PSZOK, na którą wpisuje się ilość przywiezionych.  

 

Radny Ryszard Radziwołek poprosił o interwencję w sprawie gałęzi przywożonych na PSZOK. 

Istnieje wymóg rozdrobnienia gałęzi – 40 cm. Moi mieszkańcy zauważyli, że nie wszyscy 

stosują się do tych zasad.  

 

Przewodniczący Robert Kaja poprosił o przygotowanie zestawień faktur dotyczących 

miesięcznych kosztów funkcjonowania gospodarki odpadami – odbiór i zagospodarowanie 

odpadów, koszty PSZOK-u i odbioru leków oraz koszty administracyjne systemu na terenie 

Gminy Wieluń, za okres od stycznia br. do października br.  

 

Radny Jarosław Stępień poprosił o interwencję w sprawie gałęzi wystającej na ulicę – na 

skrzyżowaniu ul. Częstochowskiej i ul. Sadowej. Gałąź ta wystaje na pas drogowy na tyle, że 

duże samochody i autobusy zahaczają o nią.  

 



Przewodniczący Robert Kaja poprosił o interwencję odnośnie pojemnika na odbiór ubrań, 

tekstyliów na ul. Agrestowej. Ten pojemnik znajduje się na działce sióstr zakonnych. Zaczyna 

robić się tam bałagan, nielegalne wysypisko śmieci.  

 

Sekretarz Miasta Magdalena Majkowska zwróciła uwagę na to, czy ustawiający ten 

pojemnik uzyskali zgodę na jego lokalizacje w tamtym miejscu. 

 

Radny Jarosław Surma zaznaczył, że na ul. Kopernika ustawiona jest przyczepa, która 

wystaje na ulicę, stwarza ona niebezpieczeństwo w ruchu drogowym , ponieważ utrudnia 

widoczność.  

 

Przewodniczący Robert Kaja zarządził głosowanie. Kto jest za przyjęciem wniosku 

o przygotowanie zestawienia gospodarstw domowych, nieprzyłączonych do kanalizacji 

sanitarnej, w miejscowościach w Gminie Wieluń, w których wybudowana jest sieć 

kanalizacyjna, w terminie do 30 czerwca 2025 r., kto jest przeciw, kto wstrzymał się od 

głosu? 

 

W glosowaniu udział wzięło 5 radnych. Komisja jednogłośnie (przy 5 głosach „za”) przyjęła 

ww. wniosek.  

 

Wniosek nr 9/8/24 stanowi zał. nr 6 do protokołu.  

 

 

Przewodniczący Robert Kaja zarządził głosowanie. Kto jest za przyjęciem wniosku 

o przygotowanie zestawienia kosztów funkcjonowania gospodarki odpadami – odbiór 

i zagospodarowanie odpadów, koszty PSZOK-u i odbioru leków oraz koszty administracyjne 

obsługi systemu, na terenie Gminy Wieluń, za okres od stycznia br. do października br., kto 

jest przeciw, kto wstrzymał się od głosu? 

 

W glosowaniu udział wzięło 5 radnych. Komisja jednogłośnie (przy 5 głosach „za”) przyjęła 

ww. wniosek.  

 

Wniosek nr 10/8/24 stanowi zał. nr 7 do protokołu.  

 

 

Więcej uwag nie stwierdzono.  

 

 

Punkt 5 

 

Zamknięcie posiedzenia komisji.  



Przewodniczący Robert Kaja zamknął posiedzenie komisji.  

 

Uwag nie stwierdzono.  

 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano.  

 

 

 

 Protokołowała:                    Przewodniczący komisji 
 

Sandra Pietrzak                 Robert Kaja  

 


